

CHAPITRE IV

CHAPTER IV

ORGANISATIONS
INTERNATIONALESINTERNATIONAL
ORGANIZATIONS

PARTIE 1

PART 1

SOCIÉTÉ DES NATIONS

LEAGUE OF NATIONS

1926

1926

474. 25 janv. *Le Conseiller au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Étudie la question des représentants canadiens aux comités techniques de la S.D.N. 595

475. 20 févr. *Le sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures au Conseiller*. Fait des observations sur cette question 597

476. 23 févr. *Le ministre des Affaires étrangères du Brésil au Premier ministre*. Demande son appui pour que le Brésil obtienne un siège permanent au Conseil de la S.D.N. 597

477. 23 févr. *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au ministre des Affaires étrangères du Brésil*. Étudie la composition du Conseil 598

478. 25 févr. *Le secrétaire aux Dominions au Gouverneur général*. Étudie le projet d'élargir le Conseil et les demandes pour y être admis comme membre permanent 598

479. 6 mars *Le Premier ministre au Conseiller*. Fait connaître son opinion au sujet de l'élargissement du Conseil 600

480. 11 mars *Le Conseiller au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Annonce la signature d'un amendement à l'article XVI du Pacte 601

481. 13 mars *Le sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures au Conseiller*. Demande son avis sur l'élargissement du Conseil 601

482. [14 mars] *Le Conseiller au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Rappelle la difficulté de faire admettre l'Allemagne au Conseil 601

483. 15 mars *Le secrétaire aux Dominions au Gouverneur général*. Examine les problèmes qui se posent pour faire admettre l'Allemagne au Conseil 602

474. Jan. 25 *Advisory Officer to Under-Secretary of State for External Affairs*. Discusses Canadian representation on League of Nations technical committees 595

475. Feb. 20 *Under-Secretary of State for External Affairs to Advisory Officer*. Comments on representation on committees 597

476. Feb. 23 *Brazilian Foreign Minister to Prime Minister*. Requests support in seeking permanent position on Council of League 597

477. Feb. 23 *Secretary of State for External Affairs to Brazilian Foreign Minister*. Discusses composition of Council 598

478. Feb. 25 *Dominions Secretary to Governor General*. Discusses proposed enlargement of Council and claims for permanent membership 598

479. Mar. 6 *Prime Minister to Advisory Officer*. Communicates position on enlargement of Council 600

480. Mar. 11 *Advisory Officer to Under-Secretary of State for External Affairs*. Reports signature of amendment to Article XVI of Covenant 601

481. Mar. 13 *Under-Secretary of State for External Affairs to Advisory Officer*. Requests views on enlargement of Council 601

482. [Mar. 14] *Advisory Officer to Under-Secretary of State for External Affairs*. Reports difficulties in securing German admission to Council 601

483. Mar. 15 *Dominions Secretary to Governor General*. Discusses problems in gaining admission of Germany to Council 602